

Еженедельник новостей МДС, 21-25 сентября 2020

IBC Weekly News, September 21-25, 2020

24 сентября

Члены [комитета МДС по минеральным ресурсам](#) приняли участие в обсуждении проекта Закона «О драгоценных металлах и драгоценных камнях», который был возвращен Аппаратом Правительства КР Министерству финансов для доработки.

[МРГ при Минэкономике](#) рассмотрела примеры проведения проблем через **критерии отбора для Единого реестра проблем бизнеса в КР**. Реестр создается для усиления государственно-частного диалога и формирования системы обратной связи.

September 24

Members of the [IBC Mineral Resources Committee](#) took part in the discussion of the draft Law "On Precious Metals and Precious Stones", which the Government Office of the Kyrgyz Republic returned to the Finance Ministry for its revision.

The [IWG under the Economy Ministry](#) considered examples of solving problems through the **selection criteria for the Unified Register of Business Problems in Kyrgyzstan**. The Register is aimed at strengthening public-private dialogue and a feedback system.

Объявления

13 октября состоится **онлайн круглый стол** с [Восточным комитетом германской экономики](#). Место проведения: каб. 211 МЭ КР, начало в 15:00.

Команда по консультированию корпоративных сделок [проекта USAID «Конкурентное предприятие»](#) при поддержке [партнера CrossBoundary](#) предлагает местным предприятиям широкий спектр консалтинговых услуг. Компании, которые соответствуют критериям, **могут получить бесплатную поддержку по привлечению инвестиций** от USAID.

Разработан [алгоритм пересечения границ КР](#). **Пассажиры авиарейсов обязаны соблюдать** масочный режим, социальную дистанцию и заполнять соответствующие анкеты.

С 1 января 2021 года предприниматели будут представлять [налоговую отчетность в электронном виде](#).

Новости членов МДС

ОАО «Бишкексут» сообщает о смене Генерального директора. Совет директоров

Announcements

On October 13, a **bilateral roundtable** with the [German Committee on Eastern European Economic Relations](#) will take place. Venue: room 211, Economy Ministry building, 15:00.

The [USAID ECP \(Enterprise Competitiveness Project\) Transaction Advisory Team](#), supported by its [partner CrossBoundary](#), offers a wide range of advisory services to local businesses. Companies that meet the criteria **can receive free investment promotion support** with funding from USAID.

An algorithm for [crossing the borders of the Kyrgyz Republic](#) has been developed. **Passengers of international and domestic flights** are required to comply with the mask regime, social distance and fill out the appropriate questionnaires.

Entrepreneurs [will submit tax returns electronically from January 1, 2021](#).

News from IBC members

Bishkeksut OJSC announces the change of the General Director. The Board of Directors

ОАО избрал Кахабера Кавтуашвили Генеральным директором ОАО «Бишкексут» с 21 сентября 2020 года. Полномочия Дениса Кононова прекращены с 20 сентября.

elected Kakhaber Kavtuashvili as Bishkeksut General Director from September 21, 2020. Denis Kononov's powers have been terminated since September 20.

Правовой обзор

Law review

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **21-25 сентября**:

IBC has compiled a [weekly law review](#) for **September 21-25, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

Предложены меры по [привлечению добросовестных инвесторов](#) и покупателей госимущества
Одобрена [Национальная рамка квалификаций](#)
Обязательную маркировку товаров в КР предлагают [отложить из-за пандемии](#)
Разработана новая [концепция развития гражданской авиации](#)
Утверждено Положение [о Национальном статистическом комитете КР](#)

Measures are proposed [to attract bona fide investors and buyers](#) of state property
[National Qualifications Framework](#) approved
Mandatory labeling of goods proposed [to be postponed due to the pandemic](#)
A new [concept for the civil aviation development](#) has been developed
The Regulation on the [National Statistical Committee](#) approved

Дайджест СМИ

Weekly media digest

Представляем [дайджест СМИ](#) за **21-27 сентября**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Read our [weekly media digest](#) for **September 21-27, 2020**: economy, business and investment:

За 5 лет пассажиропоток в авиации КР [вырос почти в 4 раза](#)
Кыргызстан [увеличил экспортные поставки золота](#) на 34%
Президент Казахстана: Нужно рынок [расчищать от монополистов](#)
КР вошла в топ-10 стран по [торговому обороту с Узбекистаном](#)
Таджикистан получит [\\$50 млн для бюджетной поддержки](#)
ЕЭК приняла поправки, направленные на [упрощение условий ведения бизнеса](#)
Французская компания готова заняться [модернизацией аэропорта «Манас»](#)
[Итоги августа](#). Падение экономики замедлилось, но радоваться рано

Over 5 years, passenger traffic in Kyrgyzstan's aviation [has grown almost 4-fold](#)
Kyrgyzstan increases [export supplies of gold](#) by 34%
President of Kazakhstan: We need [to clear the market from monopolists](#)
Tajikistan will receive [\\$50 million for budget support](#)
Kyrgyzstan entered the top 10 countries in [trade turnover with Uzbekistan](#)
EEC adopted amendments aimed at [simplifying the business environment](#)
The French company is ready to start [modernizing the Manas airport](#)
[Results of August](#). The economic decline has slowed down, but it's too early to rejoice
Kyrgyzstan's economy [to start growing from mid-2021](#)

События на 28 сентября - 2 октября

Events for September 28 - October 2, 2020

29 сентября

Онлайн презентация обзора "Экологические аспекты проектов "Пояс и путь" в Центральной

September 29

Online presentation of the review "Environmental Aspects of the Belt and Road Initiative (BRI) in

Азии" состоится с 15.00 до 17.00. [Подробнее](#)

Central Asia" will take place from 15.00 to 17.00.
[More details](#)



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.